

60 Jahre Institut für Photogrammetrie und Kartographie an der Technischen Universität München

UWE STILLA, München

Keywords: Photogrammetrie, Fernerkundung, Kartographie

Summary: *60 Years Institute of Photogrammetry and Cartography at Technische Universität München.* This paper is concerned with the history of the Institute of Photogrammetry and Cartography at Technische Universität München (TUM). A long time before the foundation of the institute famous researchers at TUM tackled topics in the field of photogrammetry and cartography. After RICHARD FINSTERWALDER, ERNST GOTTHARDT, RÜDIGER FINSTERWALDER, and HEINRICH EBNER, the institute is currently managed in the fourth generation by the professors LIQU MENG, RICHARD BAMLER, and UWE STILLA. Since the foundation of the institute in 1948 25 former staff members became professors.

Zusammenfassung: Dieser Beitrag beschäftigt sich mit der Historie des Instituts für Photogrammetrie und Kartographie an der Technischen Universität München (TUM). Schon lange vor der Institutsgründung haben sich an der TUM namhafte Wissenschaftler mit Themen im Bereich der Photogrammetrie und Kartographie auseinandergesetzt. Nach RICHARD FINSTERWALDER, ERNST GOTTHARDT, RÜDIGER FINSTERWALDER und HEINRICH EBNER wird das Institut in der vierten Generation von den Professoren LIQU MENG, RICHARD BAMLER und UWE STILLA geleitet. Seit der Institutsgründung 1948 wurden 25 ehemalige Mitarbeiter zu Professoren berufen.